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Zápis 
z 18. zasedání zastupitelstva obce Vřesina konaného dne 4. listopadu 2021 v sále Kulturního 
centra WENO Weczerek ve Vřesině. 
Přítomno bylo 15 členů ZO. Účast občanů byla možná fyzicky, online přenos na youtube.cz 
nebyl z technických důvodů možný. Fyzicky se účastnili 3 občané.  

 
1. Zahájení, určení ověřovatelů a zapisovatele zápisu, schválení programu 

Zasedání ZO zahájila starostka obce Mgr. Bohuslava Krupová v 18:00 hodin a přivítala všechny 
v sále na 18. zasedání zastupitelstva obce Vřesina a omluvila se za technické problémy 
a absenci on-line přenosu.  
Zapisovatelkou zasedání zastupitelstva určila Lenku Josefusovou, ověřovateli zápisu určila 
Petru Hlaváčkovou a Pavla Kulhánka. 
Zastupitelstvo obce bylo svoláno dle § 92 Zákona o obcích a byl navržen jeho program. 
Při účasti patnácti členů bylo zastupitelstvo usnášeníschopné. 
Paní starostka se zeptala, zda někdo ze zastupitelů chce doplnit další bod programu zasedání.  
Sama požádala oproti vyvěšenému programu o doplnění bodu číslo 7 - Změna územního plánu 
č. 1, kde byly materiály doručeny těsně po vyvěšení programu. 
Nikdo ze zastupitelů neměl připomínky.  
Starostka nechala hlasovat o navrženém programu. 
 
18/1 Zastupitelstvo obce Vřesina schvaluje program 18. zasedání Zastupitelstva obce 
Vřesina. 

1) Zahájení, určení ověřovatelů a zapisovatele zápisu, schválení programu 

2) Kontrola usnesení 17. zasedání ZO 

3) Informace o činnosti rady a starostky obce 

4) Obecně závazné vyhlášky č. 1/2021 a 2/2021 

5) Dotace z rozpočtu obce Vřesina na rok 2022 

6) Dotace MMR 2022 

7) Změna územního plánu č. 1 

8) Interpelace členů zastupitelstva obce 

9) Diskuse občanů 

10) Závěr 

Starostka požádala členy zastupitelstva o hlasování. 

Hlasování: pro 15                                         proti 0                            zdržel se 0 

Starostka konstatovala, že usnesení bylo přijato 15 hlasy. 

2. Kontrola usnesení 17. zasedání ZO 

Starostka přednesla body usnesení 17. zasedání zastupitelstva obce a připomněla co vše se 
řešilo. Přednesla informaci, že vše, co bylo na minulém zasedání probíráno, je radou obce 
řešeno. Plán rozvoje sportu byl vyvěšen na webových stránkách obce. Další věci byly minule 
pouze vzaty na vědomí. Ať už finanční záležitosti, studie odkanalizování, informace ke změně 
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územního plánu, která se bude dnes projednávat, informace k fotovoltaice, volby do poslanecké 
sněmovny či další informace z bodu různé. 
Ověřovateli zápisu byli pan Petr Rončka a Jaroslav Smolka. 
Zeptala se přítomných ověřovatelů na jejich vyjádření k zápisu.  
Konstatovali, že daný zápis četli, nemají k němu žádné připomínky a se zápisem souhlasí.  
K zápisu neměl nikdo ze zastupitelů žádné dotazy. 

Starostka konstatovala, že zastupitelstvo obce Vřesina bere na vědomí kontrolu usnesení 
ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Vřesina, konaného dne 16. září 2021.  
 
3. Informace o činnosti rady a starostky obce 
Starostka vyzvala pana Radka Kupku, aby informoval přítomné o činnosti rady. 
Radek Kupka informoval zastupitele i občany o tom, co vše projednávala rada od minulého 
zasedání zastupitelstva. Tyto informace jsou přílohou tohoto zápisu. 
Starostka vyzvala také místostarostu Stanislava Bočka, aby informoval o pokračování 
rekonstrukce multifunkčního domu. Místostarosta informoval přítomné o průběhu 
rekonstrukce, o vícepracích a o jejich cenách.  
Starostka informovala zastupitele a občany o své činnosti. Informace jsou přílohou tohoto 
zápisu. Hovořila především o spolupráci s polským partnerem a informovala zastupitele 
o společném setkání představitelů obcí v Polsku, které je plánováno na 10. 12. 2021. Dále 
hovořila o IN.F. obálkách, přípravě rozpočtu či záležitostech opatrovanců.  
Poté se zeptala, zda má někdo ze zastupitelů či občanů nějaký dotaz k její činnosti či činnosti 
rady obce.  

Zastupitelé neměli další dotazy k činnosti starostky ani k činnosti rady obce. 

Starostka konstatovala, že zastupitelstvo obce Vřesina bere na vědomí informace o činnosti 
rady obce a starostky obce.  

Starostka předala slovo panu Klechovi, aby dále vedl schůzi.  
 
4. Obecně závazné vyhlášky č. 1/2021 a 2/2021 
Aleš Klech požádal starostku obce o komentář k projednávanému bodu. Nejdříve k vyhlášce 
o regulaci hlučných činností. 
a) Obecně závazná vyhláška č. 1/2021 o regulaci hlučných činností 

Starostka – již delší dobu slibujeme obecně závaznou vyhlášku o hlučných činnostech. Původní 
navrhovanou verzi vyhlášky nám ministerstvo zamítlo s odůvodněním, že musí být jednoduchá, 
jasná a má co nejméně obsahovat zákazů a příkazů. V radě jsme připravili znění vyhlášky podle 
vzoru z ministerstva a finální verzi této vyhlášky předložili ministerstvu vnitra k předběžnému 
vyjádření. O návrhu vyhlášky bylo konstatováno, že není v rozporu se zákonem. Starostka 
přečetla úryvek z vyhlášky a uvedla, že vyhláška se netýká žní, jelikož žně jsou speciální 
činností, která zachraňuje úrodu.  
 
Aleš Klech se zeptal, zda má někdo ze zastupitelů nějaké dotazy k tomuto návrhu? 
Jaroslav Smolka – Každý je povinen se zdržet – to se týká i podnikajících osob? Není to 
v rozporu s živnostenským zákonem? 
Starostka – ano, je to pro každého. Zaslala jsem vám vyjádření z ministerstva – není to 
v rozporu se zákonem. Je to přímo podle vzoru z ministerstva. 
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Aleš Klech – děkuji, někdo další ze zastupitelů? Z občanů? 
Paní Willaschková – Kdo bude řešit ty případné přestupky? 
Starostka – prvotně se musí volat městská policie, která to pravděpodobně přeloží na 
přestupkovou komisi obce Vřesina. Uvidí se jakým způsobem to bude všechno řešeno. Jde o to, 
že někdo musí toho člověka nahlásit a pak se řeší či neřeší dál. 
Paní Willaschková – pokud to nebude natočené, tak to může být tvrzení proti tvrzení. Pokud 
policie bude v obci fungovat tak jak funguje u dopravních akcí, tak se na to těším. 
Radek Kupka – policie jako u každého přestupku na oznámení občana musí přijet, u OZV pokud 
s tím občan souhlasí, tak může vyřešit na místě domluvou nebo příkazem neboli pokutou. 
V případě rozporu se věc postupuje ke správnímu orgánu, tedy přestupkové komisi naší obce 
a probíhá klasické správní řízení včetně dokazování. 
Aleš Klech – nějaké další dotazy? 
Paní Kupková – co když někdo staví rodinný dům? Není zde nějaká výjimka? 
Aleš Klech – v původním návrhu byl systém výjimek, ale ministerstvo nám ho shodilo. Toto 
neexistuje, zase by vyvstal problém, kdo o tom bude rozhodovat? 
Pan Strádal – podívejte se já tam mám železnici, když na ní budu jezdit – může to vytvářet hluk, 
který někomu může vadit… 
Starostka – hluk neznamená, že si doma nemůžete ani pustit hudbu. Jedná se o opravdu hlučné 
činnosti jako je sekání trávy, motorová pila,… Elektrická sekačka také nevytváří hluk, stejně 
tak není hlučnou činností, když jezdíte s vláčky. 
Radek Kupka – když se o té vyhlášce jedná, musí to být v duchu zákona, že to narušuje pokojné 
soužití občanů, veřejný pořádek atd. Toto jednání určitě nenarušuje veřejný pořádek ani 
pokojné soužití. 
Aleš Klech se zeptal, zda má někdo další dotazy a jelikož nebyly, nechal hlasovat o navrženém 
usnesení. 
  
18/4a Zastupitelstvo obce Vřesina schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021 o regulaci 
hlučných činností. 

Hlasování: pro 12                               proti 3                            zdržel se 0    

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 12 hlasy. 
 
b) Obecně závazná vyhláška č. 2/2021 o místním poplatku za odkládání komunálního 

odpadu z nemovité věci. 

Starostka - dle zákona o odpadech nás v budoucnu ohledně třídění odpadu čeká několik změn. 
Jsme povinni postupně snížit množství směsného komunálního odpadu. Bude potřeba 
prokazovat mnohem více odpadu vytříděného. Co se týká legislativy, již nebude možné, aby 
faktury a smlouvy s občany řešil poskytovatel služeb. Vše má být stanoveno na základě obecně 
závazné vyhlášky. V současnosti existují varianty poplatků – poplatek na občana, který by dle 
našeho názoru nebyl spravedlivý k rodinám, které velmi dobře třídí; poplatek za odvezený 
kilogram či litr odpadu, kde OZO Ostrava nemá vybavení a nákup speciálního vozu by obec 
vyšel cca na 2 miliony Kč. Zároveň by u některých variant mohl být vyvolán pocit, že pokud 
se odpadu zbaví „jiným“ způsobem, tak budou mít platbu levnější. Námi zvolenou variantou je 
poplatek za kapacitu přistavené nádoby. Ten víceméně kopíruje současný stav. Proto jsme 
připravili právě tuto variantu vyhlášky – stále bude možné si vybrat sběrnou nádobu, která bude 
k nemovitosti přistavena a dle počtu „přistavených litrů“ pro daný rok bude obecní úřad vydávat 



Zápis 18. zasedání Zastupitelstva obce Vřesina                                               4. listopadu 2021 
 

4 
 

2x ročně tzv. poplatkový výměr. Veškeré informace budou občanům řádně vysvětleny. Vychází 
se čistě ze zákona o odpadech. Je připravena přihláška i odhláška od daného poplatku a vše 
diskutujeme s poskytovateli služeb, ministerstvem i mezi starosty. Vyhláška je připravena dle 
vzoru z MVCR a bylo vydáno posouzení zákonnosti z ministerstva. Cenu za 1 litr přistavené 
nádoby jsme vypočetli na základě současných plateb. Dojde k úpravě cen za všechny odpadové 
nádoby, protože výpočet bude opravdu přesně poměrný vůči přistavené nádobě, což u našeho 
poskytovatele doteď nebylo. Do 30. ledna se musí každý majitel k poplatkové povinnosti 
přihlásit. Nahlásí, jakou popelnici bude chtít. Jedná se pouze o fyzické osoby, ne o právnické 
osoby. Poplatek bychom chtěli vybírat na 2 x, jelikož se musí vybírat pouze zpětně – do 15.7. 
(od 1.1. do 30.6.) a k 15.1. (od 1.7. do 31.12.). Obecním úřadem bude připraven poplatkový 
výměr, který bude k vyzvednutí na OÚ nebo bude zaslán na e-mail občanů. Máme připravený 
dopis, který půjde do všech domácností. 

Aleš Klech se zeptal, zda má někdo ze zastupitelů dotazy. 
Jiří Bečica – z jakého důvodu je rozhodnutí platit 2 x do roka. Měl bych obavu z růstu 
administrativy pro lidi, kteří to budou zabezpečovat. Věřím, že možná poroste počet lidí, kteří 
nezaplatí. 
Starostka – úhradu 2 x za rok jsme diskutovali v radě i s ostatními starosty. Mnozí mají problém 
uhradit celkovou částku najednou, což je i v tuto chvíli, kdy stále řešíme letošní nedoplatky 
a po Vánocích to bude ještě horší. Co se týče administrativní zátěže – není to úplně jednoduché, 
ale už to máme řešeno i s poskytovatelem softwaru a není to tak těžké. 
Jiří Bečica – jak se bude postupovat v případě, když si řada domácností s více členy vybere 
popelnici se svozem co nejméně častým. Myslím, že by to mělo být nějakým způsobem 
omezeno – buď počtem obyvatel na číslu popisném – když vás je 6 – můžete mít minimálně 
takovou velikost nádoby s takovým množstvím svozů. Věřím tomu, že řada lidí si vezme malou 
popelnici jednou měsíčně, tak jak budeme následně řešit odkládání odpadu mimo a černé 
skládky.  
Starostka – v současné chvíli také není určeno, kdo si má vzít jak velkou popelnici s jakou 
četností svozu. Nemáme s tím problém. Každá osoba má svou zodpovědnost a každý si může 
vybrat. I na toto jsme se na ministerstvu ptali a nemůžeme občana omezit. Navíc žádný systém 
nedokáže zamezit vzniku černých skládek. 
Jiří Bečica – mám před domem velkoobjemové popelnice a vidím co tam ti lidé odkládají 
i mimo popelnice. Je otázka, jestli lidi nezačít nějakým způsobem vychovávat. Možná by 
nebylo na škodu, jako některé obce, si pozvat svozovou firmu a vysypou se vytipované 
popelnice od baráků a přebere se to co tam reálně nepatří, minimálně u dětí ve škole by to bylo 
výchovné. A řada lidí neví, co do které popelnice patří vytřídit. Zda nejsou nějaké takové 
edukativní programy, podklad, který by šel se zpravodajem – co kde patří a proč. 
Starostka – můžeme to podpořit tímto způsobem. Myslím, že OZO je k tomu přístupné. Co se 
týče školy, tak tam tato aktivita probíhá. Co se týče občanů, každý máme svoji zodpovědnost. 
Pokud daného člověka nechytnu při činu, že tam odkládá věci, které do kontejneru nepatří, tak 
také s tím nejsem moc schopna něco udělat. 
Radek Kupka – samozřejmě zákon o odpadech existuje. Pokud se adekvátně nenakládá 
s odpadem – je to považováno za přestupek a jsou za to sankce. Ale musel by toho člověka 
u toho někdo přistihnout.    
Jiří Bečica – to je docela problém někoho přistihnout, protože tito lidé jezdí většinou mezi 21:00 
a 23:00 večer. 
Starostka – maximálně můžeme podporovat, ať lidé třídí, ale pokud tam někdo doveze něco 
jiného… 
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Jiří Bečica – tomu rozumím, ale nevím, jestli malá popelnice jednou měsíčně je dostatečná 
motivace ke třídění? 
Radek Kupka – my to probíráme na zastupitelstvu v každém období několikrát a vždycky jsme 
došli k tomu závěru, že ten systém není dokonale spravedlivý, ale to není ani ten systém 
poplatku na občana. Ale v rámci možností, které máme je tento systém nejlepší. 
Vilém Hluchník – pamatuji, že za mé éry byly i poplatky na hlavu a řešilo se to tak, že menší 
domácnosti měly malou popelnici, větší domácnosti měly velkou popelnici a velké domácnosti 
měli velkou i malou popelnici. Ceny dnes jsou ale jinde i legislativa. 
Aleš Klech – ještě něco k tomuto bodu? 
Jaroslav Smolka – pro poplatníka se v zásadě nemění nic, kromě formality. Obec bude platit 
měsíčně a tím, že to bude poplatek, tak se to nebude počítat do základu na DPH, obec se nestane 
plátcem. 
Starostka – ano, je to tak. 
Petr Rončka – a co kontejnery, které jsou u školy? 
Starostka – u školy. Škola je právnická osoba a ti si musí zajistit smlouvu přímo s OZEM 
samostatně, jako jakákoli právnická osoba. 
Aleš Klech – ještě někdo ze zastupitelů? Má někdo z občanů nějaký dotaz? 

Další dotazy nebyly položeny, proto nechal hlasovat o navrženém usnesení. 

18/4b  Zastupitelstvo obce Vřesina schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021 o místním 
poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci. 

Hlasování: pro 15                               proti 0                            zdržel se 0             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 15 hlasy. 
 
5. Dotace z rozpočtu obce Vřesina na rok 2022 

Aleš Klech – poprosím paní starostku, aby nás seznámila s podklady k tomuto bodu. 
Starostka – je potřeba projednat a dořešit vypsání pravidel pro poskytování individuálních 
dotací pro spolky a zájmová sdružení, které působí v obci Vřesina. Předložili jsme Vám 
aktualizovaný návrh pravidel pro poskytování dotací, žádost o dotaci, návrh smlouvy a finanční 
vyúčtování projektu. Ve všech dokumentech jsme upravili rok poskytování, podání atd. Hlavní 
a podstatná změna je, že je potřeba doplnit k žádosti o dotaci úplný výpis skutečného majitele 
organizace dle zákona o evidenci skutečných majitelů – uvedeno v článku IV, odstavci 3 g – 
dle zákona č. 37/2021 Sb. I dále platí, že v případě zájmu jednotlivých organizací jim 
s vyplněním žádosti pomůžeme a stejně tak s dalším postupem. Co se týče žádostí, tak při 
zítřejším vyvěšení na úřední desce, je možné žádosti podávat od 6.12.2021 do 31.12.2021 
a v únoru na zasedání zastupitelstva budete mít možnost všichni o těchto dotacích rozhodnout. 
Pravidla se neměnila, stále platí, že lze u dětí a mládeže do 19 let včetně uplatnit náklady na 
pronájem tělocvičny ve výši 100 % a u dospělých starších 19 let ve výši 50 %. 

Aleš Klech - se zeptal, zda má někdo ze zastupitelů dotazy. 
Jaroslav Smolka – stále mi to připadá nevyvážené mezi dobrovolnými organizacemi 
a fyzickými osobami. FO v podstatě nemusí dokládat nic. Nevím, k čemu je dobré vypisovat 
počet členů do 5 let, do 20 let, strukturu, kolik jsou členské příspěvky, když FO nepotřebuje 
nic. Nevím, co to má společného s de minimis, zda se to nedá zjednodušit a vyházet to co není 
nutné, podstatné pro rozhodování o přidělení výše dotace. 
Aleš Klech – máte tedy konkrétní návrh na úpravu? 
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Jaroslav Smolka – třeba odstranit de minimis, počet členů, výši členského příspěvku a ta 
podmínka, že členové musí mít trvalé bydliště ve Vřesině, myslím, že jak hasiči, tak TJ – mají 
členy bez trvalého bydliště. Jak je mi známo, tak dotace se poskytuje i zahrádkářům v Píšti. 
Starostka – poskytuje se Chovatelům v Píšti, kteří mají své členy i ze Vřesiny. 
Jaroslav Smolka – ano to jo, ale je to můj pohled. 
Aleš Klech – a máte nějaký pozměňovací návrh v konkrétním znění? Nebo to máme brát jako 
připomínku? 
Jaroslav Smolka – jako připomínku. 
Aleš Klech – děkuji. Někdo další ze zastupitelů? Má někdo z občanů dotaz? 

Další dotazy nebyly položeny, proto nechal hlasovat o navrženém usnesení. 

18/5 Zastupitelstvo obce Vřesina schvaluje Pravidla pro poskytování individuálních dotací 
z rozpočtu obce Vřesina pro rok 2022 v předloženém znění včetně příloh, tj. formuláře žádosti 
o přidělení dotace, vzoru veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace a formuláře pro 
vyúčtování dotace. 

Hlasování: pro 13                               proti 0                            zdržel se 2             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 13 hlasy. 
 

6. Dotace MMR 2022 

Aleš Klech – poprosím paní starostku, aby nás seznámila s podklady k tomuto bodu.  

Starostka – v letošním roce bychom chtěli na MMR podat čtyři žádosti o dotace v rámci 
dotačního programu Podpora obnovy a rozvoje venkova 2022: Podpora obnovy místních 
komunikací; Podpora obnovy sportovní infrastruktury; Rekonstrukce a přestavba veřejných 
budov a Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku.  

V rámci dotační výzvy DT 117d8210A – Podpora obnovy místních komunikací bychom chtěli 
podat žádost na rekonstrukci povrchu na ulici 21. dubna. O to jsme se pokoušeli již vloni 
společně s ulicí U Sadu, ale neúspěšně. Ulici U Sadu v současnosti řešíme individuálně z jiné 
dotační výzvy. Stav ulice 21. dubna je neutěšený. V rámci projektu by byl odstraněn současný 
povrch, upraveny kanalizační vpustě a šachty a poté tak, aby se nezměnila výška nivelety by 
byl položen povrch nový. Výměna obrubníků není způsobilým nákladem pro dotaci, ale tuto 
částku by hradila obec. 

 Ve výzvě DT 117d8210B – Podpora obnovy sportovní infrastruktury bychom chtěli opravit 
strop, obložení, elektroinstalaci, venkovní fasádu, ochranu oken v malé tělocvičně a v rámci 
nové tělocvičny by bylo přidáno zastínění ze západní strany, které obzvláště v zimních měsících 
na západní straně chybí.  

Pod výzvou DT 117d8210E – Rekonstrukce a přestavba veřejných budov máme připravenou 
projektovou dokumentaci na rekonstrukci elektroinstalace, osvětlení, omítek, obložení a podlah 
v budově ZŠ. Chtěli bychom podávat ve stejném znění jako bylo podáno v únoru 2021 
na ministerstvo financí. V rámci smlouvy se zpracovatelem dotací máme uvedeno, že nám 
v případě neúspěšné žádosti zdarma podá žádost do stejné či jiné výzvy. Dotační podpora je na 
letošek plánovaná 80 %.  

K výzvě DT 117d8210H – Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku 
uvažujeme o obnově některých prvků. Na základě revizní zprávy byly již některé prvky 



Zápis 18. zasedání Zastupitelstva obce Vřesina                                               4. listopadu 2021 
 

7 
 

z dětského hřiště odstraněny a jiné vyžadují opravu. Zároveň máme představu, že bychom 
na cvičební hřiště, které je na Dařanecké části umístili dva prvky pro děti, protože když rodiče 
chodí cvičit, tak je děti táhnou pryč, protože se na místě nudí.  

Žádosti musí být podány do 17. prosince 2021. Jelikož se žádosti budou podávat samostatně, 
je potřeba jednotlivá usnesení přijmout zvlášť. 

Aleš Klech se zeptal, zda má někdo ze zastupitelů dotazy. 

Jaroslav Smolka – ulice 21. dubna bude opravena v jakém rozsahu, odkud – kam? I úsek před 
školou? 

Starostka – ne - část ulice, která je v pořádku určitě ne. První část ulice u obecního úřadu 
a potom za obchodem až nahoru. 

Petr Rončka – já bych se chtěl zeptat – tady plánujeme kanalizace a budeme opravovat cesty. 
Jak je to domyšlené – nedomyšlené? 

Starostka – plánujeme kanalizaci. Budeme teprve řešit projekt, který není úplně jednoduchý 
a nebude tak rychle. Samozřejmě součástí řešení výstavby kanalizace je úprava povrchu. 
Chápu, že vkládat peníze do oprav cest možná někomu nepřijde úplně vhodné, na druhou stranu 
se o kanalizaci mluví už docela dlouho a stejně dlouho se mluví o opravách cest. Nemůžeme 
říct, že kanalizaci budeme dělat příští rok nebo za dva roky. Předpoklad je 5 let. A jestli budeme 
celou dobu čekat na to, že se pak bude stavět kanalizace? Ne. Budeme rádi, když se opraví cesty 
teď a budeme jezdit po pěkných cestách. Jestliže je možné získat 80 % na tuto opravu, přijde 
mi to jako rozumná investice.  

Aleš Klech – další dotazy ze stran zastupitelů? Nejsou. Z řad občanů? 

Paní Willaschková – Můžu se zeptat na ten předposlední bod? Na Homolovci, kde jsou cvičební 
prvky, tak tam se mají přidat dva prvky pro děti, bude to vytvořeno i na opačné straně, tady 
v centru obce? Budou zde i prvky pro dospělé? 

Starostka – mohli bychom to zvážit, děkuji za nápad. 

Paní Willaschková – Byla bych ráda. 

Starostka – myslím si, že v rámci této dotační výzvy to je možné. 

Aleš Klech – nějaké další dotazy? 

Jelikož další dotazy nebyly, nechal hlasovat o jednotlivých usneseních. 

18/6a Zastupitelstvo obce VŘESINA vyjadřuje souhlas s podáním žádosti o dotaci u projektu: 
„Ulice 21. dubna v novém kabátě“, předkládané v rámci DT 117d8210A – Podpora obnovy 
místních komunikací, podprogramu: 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje venkova 2022, 
Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

Hlasování: pro 15                               proti 0                            zdržel se 0             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 15 hlasy. 
 



Zápis 18. zasedání Zastupitelstva obce Vřesina                                               4. listopadu 2021 
 

8 
 

18/6b Zastupitelstvo obce VŘESINA vyjadřuje souhlas s podáním žádosti o dotaci u projektu: 
„Obnova a doplnění tělocvičen ve Vřesině“, předkládané v rámci DT 117d8210B – Podpora 
obnovy sportovní infrastruktury, podprogramu: 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje 
venkova 2022, Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

Hlasování: pro 15                               proti 0                            zdržel se 0             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 15 hlasy. 
 

18/6c Zastupitelstvo obce VŘESINA vyjadřuje souhlas s podáním žádosti o dotaci u projektu: 
„Rekonstrukce elektroinstalace a interiérů v budově základní školy Vřesina“, předkládané 
v rámci DT 117d8210E – Rekonstrukce a přestavba veřejných budov, podprogramu: 117D8210 
– Podpora obnovy a rozvoje venkova 2022, Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

Hlasování: pro 15                               proti 0                            zdržel se 0             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 15 hlasy. 
 

18/6d Zastupitelstvo obce VŘESINA vyjadřuje souhlas s podáním žádosti o dotaci u projektu: 
„Obnova a doplnění hřiště ve Vřesině“, předkládané v rámci DT 117d8210H – Podpora 
budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku, podprogramu: 117D8210 – Podpora 
obnovy a rozvoje venkova 2022, Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

Hlasování: pro 15                               proti 0                            zdržel se 0             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení bylo přijato 15 hlasy. 
 
7. Změna územního plánu č. 1 

Aleš Klech – poprosím paní starostku, aby nás seznámila s podklady k tomuto bodu. 
Starostka – na minulém zasedání zastupitelstva vysvětloval Ing. Arch. Palacký uvažované 
změny územního plánu. Víte, že jsou změny, které nejsou v tom našem původním schváleném 
záměru řešeny, ale bylo by dobré je řešit hnedka v té první změně. Těch navržených změn je 6.  
Starostka přednesla postupně jednotlivé změny. 
 
Aleš Klech – děkuji. Má někdo ze zastupitelů nějaké dotazy k tomuto bodu? 
Jaroslav Smolka – doplnění požadavku 5 a 6 - bylo nejdřív 5 a potom 6 – to znamená, že ta 
5 by se zobecnila v souvislosti s tou 6tkou? 
Starostka – ne, tak to není myšleno. 5 bude specifikovaná – když je to OK (oblast pro komerční 
využití), tak k tomu se přidá index, který přesně řekne, co se tam smí nebo nesmí stavět. 
Jaroslav Smolka – takže 6 se bude týkat všech kromě 5 
Starostka – ano, bude zde ještě blíže vyspecifikováno, co se může a co se nesmí. 
Jaroslav Smolka – ta fotovoltaika nad současným poldrem, ta už je zahrnuta v těch předchozích 
požadavcích? 
Starostka – ano. 
Jaroslav Smolka – a ještě bych měl, nevím, jestli návrh – usnesení je převzato z doporučení 
ze stavebního úřadu, já bych navrhoval, jelikož všechny usnesení jsou v přítomném čase 
s výjimkou posledního. Navrhoval bych slovo rozhodlo nahradit slovem schvaluje. 



Zápis 18. zasedání Zastupitelstva obce Vřesina                                               4. listopadu 2021 
 

9 
 

Starostka – přišlo to v pokynech z Hlučína, ale myslím si, že to není nic proti ničemu. 
Aleš Klech – dobře necháme hlasovat o upraveném znění pozměňovacího návrhu. Má někdo 
nějaký další dotaz z řad zastupitelů? Nikdo. Z řad občanů?  
Pan Strádal – mluvilo se zde o nějakém rozhodnutí – slyšel jsem, že je zde zařazena nějaká 
fotovoltaika? 
Starostka – to je malá fotovoltaika, která byla v roce 2011 schválena předchozím 
zastupitelstvem na současném poldru, která tam bez problémů mohla být. 
Pan Strádal – aha. Nejedná se o tady ten projekt, co by měl být? 
Starostka – ne. 
Nikdo neměl další dotazy, proto nechal Aleš Klech hlasovat o navrženém usnesení. 
 
18/7 Zastupitelstvo obce Vřesina schvaluje v návaznosti na usnesení č. 10/7 ze dne 
23.4.2020, kterým byla schválená Zpráva o uplatňování územního plánu Vřesina v souladu 
s § 55a odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a stavebním řádu a se zohledněním 
stanovisek podle § 55a odst. 2) písm. d) a e) stavebního zákona, MSK 117882/2021 ze dne 
18.10.2021 a č.j.: MSK 117482/2021 ze dne 20.10.2021 doplnit pokyny pro zpracování změny 
č. 1 územního plánu Vřesina o další požadavky dle předloženého materiálu. 

Hlasování: pro 15                               proti 0                            zdržel se 0             

Aleš Klech konstatoval, že usnesení ve znění pozměňovacího návrhu bylo přijato 15 hlasy. 

Aleš Klech předal slovo zpět paní starostce. 
 

8. Interpelace členů zastupitelstva 
Starostka se zeptala zastupitelů, zda má někdo nějaký dotaz, připomínky. 

Jiří Bečica – já bych chtěl dát návrh, zda bychom neměli zvážit umoření části dluhu 
za tělocvičnu v nějaké vyšší částce, než kterou jsme realizovali minule. Vzhledem k tomu, 
že máme relativně velké množství finančních prostředků na účtech, které se nám nijak neúročí, 
ale úroky z dluhu platíme stále v nějaké podobě. Chápu, že do budoucna se ty úroky budou 
snižovat, ale máme tam nějakou fixaci na 10 let. Já bych byl i pro to, abychom složili takovou 
částku, abychom zafixovali dobu 10 let a pak už s tím dál nic nedělali, ale více méně zbavili 
se volných finančních prostředků, které nám leží nevyužity na účtu. 
Starostka – tím, že už řešíme rozpočet, předpokládám, že na konci letošního roku bychom se 
měli pohybovat na účtech okolo 30 mil. Kč. Doporučení rady obce a věřím, že i finanční výbor 
doporučí zastupitelstvu, abychom uhradili dle našeho názoru 5 mil. Kč v lednu příštího roku. 
Nesplní to návrh, abychom přešli fixaci, ale odebere nám to 3 roky splácení. Jelikož příští rok 
chceme investovat a řešit další věci, tak ať máme šanci. Nebráníme se rychlejšímu splácení. 
Na příští zasedání zastupitelstva bude připraven dodatek, kde to bude zohledněno. 
Jiří Bečica – co mně k tomu vede. Z ministerstva docela dost sledují, když mají obce dost peněz 
na účtu. Neustálá výtka vůči obcím je – proč vy chcete dotace ve výši 60%, 80 %, když máte 
dostatek vlastních zdrojů, se kterýma nic neděláte. Toto může být i jeden z důvodu, proč tyto 
žádosti nemusí být podpořeny, protože obec nedostatečným způsobem využívá vlastní 
prostředky ke svému rozvoji a zároveň žádá o dotační prostředky, které by měly být 
„třešničkou“. Dotace by neměly být prostředky, kdy obec realizuje činnost jen když je obdrží. 
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Činnost se má realizovat ze svých vlastních prostředků, ale pouze v případě, kdy není ochotna 
nebo schopná, tak může požádat o dotační titul. 
Starostka – já jen k tomu navážu – dobře víte, že řešíme OÚ, který je z vlastního. Příští rok, 
i kdybychom nedostali dotaci, tak budeme realizovat minimálně opravu ulice U Sadu. Zde je 
dotace na část komunikace a zbytek cesty bychom řešili z vlastního, aby cesta byla celá bez 
problému v pořádku. Nechci pustit celých 30 mil. Kč, budeme investovat i nadále a splátka platí 
tak, jak jsem říkala. 
Martin Válek – jaký stav je podkladů k poldru u ulice Na Chabovci. 
Starostka – v současné chvíli čekám na vyjádření majitele, jestli nám umožní stavbu na jeho 
pozemcích. Dnes jsem zároveň mluvila s vedoucím státního pozemkového úřadu v Opavě, kde 
do konce listopadu bude vyhlášeno závěrečné jednání, kde by mělo dojít ke směnám pozemků, 
které budeme pro ten poldr/hráz potřebovat. Měli jsme tady projektanta, byl přítomen pan Válek 
starší. Jelikož šířka spodní hráze musí být 18 m, musím mít souhlas majitele okolního pozemku. 
Martin Válek – takže tam bude jako stavidlo a postupné přepouštění do kanalizace. 
Starostka – ano, tak je to navrženo v komplexních pozemkových úpravách, včetně nutného 
travnatého prostoru. 
Jaroslav Smolka – já jsem se chtěl zeptat – potřebujeme opatření obecné povahy stanovení 
přechodné úpravy provozu na pozemní komunikaci, místní komunikace Ovocná, umístění 
protipovodňových opatření, uzavírka komunikace od 4.10.2021 do 31.12.2023 na základě 
návrhu Miroslava Semery, obec tady nikde není jmenovaná, takže to si nějaký podnikatel, který 
umísťuje dopravní značky si požádá… 
Starostka – je to adresované jemu, protože nás zastupuje, ale rozhodnutí vydává obec Vřesina. 
V současné chvíli je to tak, že se prvky přechodného značení budou řešit na delší dobu. Nyní 
v prostoru máme umístěné pytle s pískem a řada lidí nemá problém přes tyto pytle přejet autem. 
Snažíme se pomoci těm, kteří jsou pod tou částí. To že pan Michal Semera vydal toto přechodné 
opatření je na náš popud, žádali jsme ho o to, protože právě v době, kdy probíhala druhá, třetí 
záplava – někteří ani netuší co bylo zatopeno a řada lidí neměla problém s pytli s pískem udělat 
cokoli…, proto jsme se rozhodli, že po jistou dobu uzavřeme ulici Ovocná v části od pana 
Weczerka až dolů. Měli jsme už na jednání pana projektanta – jednáme o rozšíření komunikace, 
ať nějakým způsobem pomůžeme občanům, kteří tam bydlí a kde dochází k zatopení. 
Pan Semera má pravomoc na stanovení tohoto přechodného značení bez nadřízeného orgánu 
po nějakou dobu.   
Jaroslav Smolka – já jen, že obec Vřesina tam není nikde uvedena. Je nějaký časový 
harmonogram na konečné řešení - rozšíření komunikace? 
Starostka – během příštího týdne by mělo dojít ke stanovení dopravního značení tak, aby tam 
bylo možno umístit pevné překážky. Měli jsme tady projektanta, řešili jsme možnosti, budeme 
přijímat nabídky na nacenění a pak budeme dále pokračovat. 
Jaroslav Smolka – na hlavní cestě se taky převalila voda, tak jestli zavřeme i hlavní cestu? 
Starostka – na hlavní cestě se řeší propustky, jsou zpevněné, jsou tam vytvořené dvě nové 
vpustě, které vedou do kanalizace – snažíme se tomu nějakým způsobem zabránit. Na ulici 
Ovocná jsme přistoupili k tomuto řešení, protože i když je tato ulice úzká, tak tam někteří jezdí 
dodávkami, traktory, aj. Myslím si, že nikomu zas až tak moc nevadí, že ty auta tam 
momentálně nemohou projet, protože je tam i přístup z druhé strany. 
Radek Kupka – ta cesta je v havarijním stavu a možná, že kdyby nebyl odstraněný val, který 
tam kdysi byl, tak to dnes ani nemusíme řešit. 

Nikdo neměl další dotaz. 
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9. Diskuse občanů 
 

Starostka se zeptala občanů, zda má někdo nějaký dotaz. 

Pan Strádal – V jakém stavu je ta větší fotovoltaika? 
Starostka – tak jak již jsem psala v článku, který byl na webových stránkách obce a jak to bylo 
u voleb vyvěšeno. V současné chvíli není vůbec nic rozhodnuto, neustále získáváme informace 
o tom, co by obec mohla získat umístěním fotovoltaické elektrárny na soukromém pozemku 
s tím, že obec vydá souhlas se změnou územního plánu. Jelikož jednání se společností ČEZ 
v současné chvíli nepokračují dále, vyčkáváme, co udělá ČEZ, jakým způsobem se posune a co 
nám nabídne. Bude další veřejné sezení stejně tak, jako už bylo. Na první sezení dorazili 
3 občané. Bude další sezení s občany a další informace, ale až je budeme mít všechny, tak je 
předložíme občanům i zastupitelům. Rada ani zastupitelstvo nerozhodlo o ničem. 
Pan Strádal – bude se uvažovat i o referendu, aby se ve Vřesině vytvořily nějaké podmínky, 
aby se občané mohli rozhodnout, jestli ano nebo ne? 
Starostka – není to vyloučeno. Ale referendum není tak jednoduché – musí být vyhlášeno 
zastupitelstvem obce musí uběhnout nějaký čas mezi vyhlášením a samotným referendem. 
Nemám s tím problém, výsledek by byl pro mě závazný, ale v tuto chvíli podklady k referendu 
nejsou k dispozici a nemáme v rukou nic, co by bylo pro nás zavazující, nemáme žádnou 
smlouvu, žádný návrh smlouvy. 
Paní Willaschková – až bude smlouva, tak bude pozdě na referendum. 
Pan Strádal – tady tohle je strach lidí, že se něco stane, že to bude moc brzo a že na to nebudou 
mít čas zareagovat. Referendem by se to tak nějak vyřešilo. 
Starostka – já vám rozumím, ale pochopte mne, nemohu předkládat občanům nepodložené věci. 

Proběhla bouřlivá diskuse rady obce s Petrem Rončkou, Hanou Willaschkovou a dalšími 
o fotovoltaice. 

 

Stanislav Boček prezentoval zprávu městské policie Hlučín na území obce Vřesina za období 
od 1.9.-31.10.2021. 
 
10. Závěr 
 
Starostka poděkovala všem občanům i zastupitelům za účast na zasedání. Poděkovala 
zastupitelům za práci, kterou odvádějí, za studium materiálů a připomínky k jednání. Ještě 
jednou připomněla zastupitelům společnou akci s polským partnerem. Nabídla všem možnost 
kdykoli se na cokoli zeptat a v 19:36 ukončila zasedání. 
 
 
 
                                                                                               Mgr. Bohuslava Krupová 
         Starostka obce 
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Zapsala: Ing. Lenka Josefusová 
 
Zápis jsem si přečetla, nemám k němu připomínky Ing. Petra Hlaváčková:  
 
Zápis jsem si přečetl, nemám k němu připomínky Ing. Pavel Kulhánek:  
 
Přílohy: 

1. Protokol o průběhu hlasování 
2. Informace o činnosti rady 
3. Informace o činnosti starostky 
4. Další požadavky k zapracování do změny č.1 územního plánu Vřesina. 


